

國立臺灣大學理學院氣候變遷與永續發展國際學位學程

學生抵免學分辦法

104 年 12 月 21 日 104 學年度第 1 次學程會議通過
106 年 9 月 26 日 106 學年度第 1 次學程會議修正通過

第一條 依據「國立臺灣大學學生抵免學分辦法」訂定之。

第二條 本學程碩士班學生 5 年內曾修習本校其他系所或外校之研究所課程，若課程名稱、內容、程度與本學程開授之課程相當，可申請免修，並以其學分抵免本學程修業要求的學分，其總抵免學分以六學分為上限。課程成績必須在 B-(本校等第制)或 70 分(百分制)以上(含)，方可進入抵免學分審查作業。

第三條 本學程博士班學生 5 年內曾修習本校其他系所或外校之研究所課程，若課程名稱、內容、程度與本學程開授之課程相當，可申請免修，並以其學分抵免本學程修業要求的學分，其總抵免學分以九學分為上限。課程成績必須在 A-(本校等第制)或 80 分(百分制)以上(含)，方可進入抵免學分審查作業。

第四條 申請抵免學分者應提供已修習之課程資料與成績單，由本學程課程委員會同相關課程任課教師進行審查，並得視情況需要，安排申請者面談、口試或筆試。

第五條 學生須於每學年第一學期依學校行事曆規定之申請時間內上網提出申請。

第六條. 繳交資料：

1. 碩士班抵免學分申請書(於系統登錄後列印)
2. 成績單正本
3. 抵免課程之課程大綱
4. 修習研究所課程證明書(請至本校研教組網站下載。若原為臺大之學

生免附)

第七條. 未上網到校方教務系統登錄資料、資料與申請書不合、相關資料不全及超過申請期限者，均視同審核未通過。

第八條. 其他未盡事宜悉依「國立臺灣大學學生抵免學分辦法」辦理。第九條. 本辦法經學程會議通過後，自發布日施行。

Rule of Credit Transfer and Exemption

(This English translation is for reference purposes only and not a legally definitive translation of the original Chinese texts)

Article 1 IPCS master's degree student who has taken courses in either NTU graduate schools or any graduate study institutions, that were similar in title, content, and level of difficulty to those offered by IPCS within the past 5 years, may file course exemption applications for 6 credits in total utmost. Students must have attained a grade of B- or better (in NTU grading system), or grade points of 70 (out of 100) or above in a course, in order to enter the course exemption and credit transfer review procedure.

Article 2 IPCS doctoral degree student who has taken courses in either NTU graduate schools or any graduate studies institutions, that were similar in titles, contents, or levels of difficulty to those offered by IPCS within the past 5 years, may file course exemption applications for 9 credits in total utmost. Student must have attained a grade of A- or better (in NTU grading system), or grade points of 80 (out of 100) or above in a course, in order to enter the course exemption and credit transfer review procedure. Seminars or independent researches cannot be exempted.

Article 3 Applicant of course exemption or credit transfer must prepare detail course information and complete transcript to the IPCS curriculum committee, along with faculty members offering courses with the same title or related to. If necessary, applicants may be required to attend interviews, oral examinations, or written examinations to acquire the exemption. Such exemptions will only become effective after the academic committee (assembled by program director) has approved the applications.

Article 4 Student has to file the on-line (http://curri.aca.ntu.edu.tw/aca_doc/waive.asp) application of course exemption or credit transfer in the first semester of every academic year on time, in accordance with NTU calendar. The required documents are:

1. Credit Transfer Application Form (log onto the system to register and print out).
2. Transcript (original copy).
3. The "Course Outline" of the course being exempted.
4. Certification of "Graduate School Course Completion" (Please download this form from the website of the Graduate Academic Affairs Division; This form is not required if applicant was originally an NTU student).

Article 5 Fail to log onto NTU Academic Affairs System and register online, data does not match with the application form, cannot provide complete information and documentation, or overdue, are all considered as application denied.

Article 6 Please refer to the “National Taiwan University Rule of Student Credit Transfer” for any subject matter not being mentioned here.